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Traficomin hankeavustusten hankekortti 

Hankekortti julkaistaan valtionavustusten verkkosivuilla. 

Pyöräpysäköinnin kehittäminen Naantalissa 
22.2.2024 

Avustuksen saaja Naantalin kaupunki, tekninen toimi 

Osallistujat Naantalin kaupunki, AFRY Finland Oy 

Aikataulu Helmikuu 2024 lokakuu 2024 

Hankkeen tavoite 

ja sisältö, kohde-

ryhmä  

Työn tavoitteena on lisätä pyöräilyn houkuttelevuutta, helpottaa ja suju-

voittaa pyöräilyn yhdistämistä joukkoliikenteeseen sekä edistää myös 

pyörämatkailua. Työssä laaditaan pyöräpysäköintipaikkojen suunnitelma 

Naantaliin. Suunnitelmassa määritetään pyöräpysäköinnin kehittämispe-

riaatteet sekä esitetään paikkojen sijainnit, laatutaso ja määrä. Lisäksi 

määritetään pyöräpysäköintinormi.  

 

Lisäksi työssä tarkastellaan sähköpotkulautojen pysäköintipaikkojen po-

tentiaaliset sijainnit ja suunnitellaan sähköpotkulautapysäköintipaikat. 

 

Kaiken kaikkiaan tavoitteena on edistää kestäviä matkaketjuja ja pyö-

räilyä Naantalissa.  

Työ jakautuu seuraaviin työvaiheisiin:  

1. Nykytilan kartoittaminen 2–4/2024  

2. Kehittämisperiaatteet ja laatutason määritys 5–6/2024 

3. Suunnitelmat 7–8/2024 

4. Seuranta ja raportointi 9/2024 

 

Hankkeen tärkein kohderyhmä ovat Naantalin asukkaat ja Naantalissa 

liikkuvat kuten matkailijat.  

Ennakoitu tulos Työssä laaditaan Naantaliin pyörä- ja sähköpotkulautojen pysäköinti-

suunnitelma koskien yleisten alueiden pysäköintiä. Työssä laaditaan 

pyöräpysäköinnin periaatteet, suunnitelmat ja priorisoitu toteutusoh-

jelma sekä määritetään prosessit jatkoon pyöräpysäköinnin paranta-

miseksi erityyppisissä kohteissa. 

Lisätietoja hank-

keesta 

Heli Ojanen 

heli.ojanen@naantali.fi  

 

 

Hankkeen päättyessä täydennetään: 

 

Tulokset Työssä laadittiin pyöräpysäköinti- ja sähköpotkulautapysäköinnin peri-

aatteet ja suunnitelmat Naantaliin. Parantamiskohteista tehtiin tarkem-

mat kohdekortit. Lisäksi osana työtä määritettiin pyöräpysäköinnin mi-

toitusarvot ja laatutasotavoitteet rakennusjärjestykseen sekä ohjeeksi 

kaavoitukselle jatkoon.  
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Suunnitelmaa lähdetään toteuttamaan askel kerrallaan kiireellisyysjär-

jestyksessä. Vaikutuksia seurataan osana kävelyn ja pyöräilyn edistä-

misohjelman seurantaa.  

Miten tavoitteet 

toteutuivat? 

Työn tavoitteena oli lisätä pyöräilyn houkuttelevuutta, helpottaa ja suju-

voittaa pyöräilyn yhdistämistä joukkoliikenteeseen sekä edistää myös 

pyörämatkailua. Työssä oli tavoitteena laatia pyöräpysäköinnin periaat-

teet, suunnitelmat ja priorisoitu toteutusohjelma sekä määrittää proses-

sit jatkoon pyöräpysäköinnin parantamiseksi erityyppisissä kohteissa.Li-

säksi työssä oli tavoitteena tarkastella ja suunnitella sähköpotkulautojen 

pysäköintipaikkojen potentiaaliset sijainnit. 

 

Pyöräilyn houkuttelevuuden lisäämisen toteuma tulee nähtäväksi vasta 

tulevaisuudessa siitä, kuinka pyöräilymäärät mahdollisesti kasvavat. 

Muilta osin hankkeen tavoitteet toteutuivat jo nyt. 

Arvio hankkeen 

vaikutuksista 

Työn aikana ei vielä saavutetettu suurta vaikuttavuutta. Lähinä ohjaus-

ryhmän jäsenille tuli teema ja sen tärkeys tutuksi  sekä suunnitelma jat-

koon. Hankkeen jälkeen sen sijaan, kun suunnitelmaa lähdetään toteut-

tamaan, työllä on suurikin vaikutus. Pyöräpysäköinnin parantaminen li-

sää pyöräilyn houkuttelevuutta niin koulumatkoilla, työ- ja asiamatkoilla 

kuin myös pyörämatkailua. Naantalissa on jo Kävelyn ja pyöräilyn edis-

tämisohjelman laadinnan aikana tunnistettu, että pyöräpysäköinti kaipaa 

kovasti parantamista.  

 

Mitä opittiin? Mitä 

kannattaisi tehdä 

toisin? 

Maastokäyntejä tehtiin lopulta kaksi kappaletta, vaikka suunnitelmassa 

oli vain yksi. Maastokäynnit kannataneekin jatkossa tehdä sekä nykyti-

lan hahmottamisvaiheessa sekä, kun tehdään suunnitelmaa. Tarkennus-

tarpeita varmasti tulee nykytilanteen jälkeenkin.  

 

 


